
 

 

Nuuk 10. maj 2024 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut.  

 

 

Spørgsmål:  

1. Samfundet er med til at betale via skat for Great Greenland’s opkøb af sælskind og vi ved 

at der smides mange sælskind ud, hvorfor jeg ønsker at vide om Naalakkersuisut har 

planer om at undgå udsmidning? 

 

2. Da fritidsfangerne er udelukket for indhandling af sælskind smider de skind ud, idet de 

ikke må sælge dem. Det er slemt nok. Har Naalakkersuisut planer om at ændre på 

forholdene omkring udsmidning af sælskind? 

a. Vil man åbne for indhandling af sælskind fra fritidsfangerne? 

 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Hvert år er skatteborgerne med til at betale op til 30 mio.kr. til opkøb af sælskind. Det sker via 

tilskud til Great Greenland. Fritidsfangere har ikke mulighed for at indhandle sælskind, og det er 

selvom de er med til at betale driften af Great Greenland. Desværre er det sådan at sælskind bliver 

smidt ud og det bliver flere og flere af dem.  Smidt sælskind er også med til at påvirke naturen 

negativt. Vi må beskytte naturen og dyrene, og må derfor stoppe med at smide ud, af det der har 

værdi.  

 

Jeg beder om besvarelse af mine spørgsmål indenfor 10 arbejdsdage.  

 


